

The Faculty of Health Sciences at the University of Ottawa invites applications for a tenure stream position in the School of Rehabilitation Sciences with teaching responsibilities in Audiology.

The University of Ottawa is recognized nationally and internationally as a leading university and the largest bilingual university (French and English) in the world. Located on the unceded territory of the Anishinaabe-Algonquin people, in the heart of downtown Ottawa, it contributes significantly to the economy, culture, and quality of life of Canada's capital.

Title of the position: Assistant Professor

Duties: Academic staff functions include, in varying proportions:

- teaching
- scholarly activities such as research
- academic service
- graduate student supervision

Terms: Vacant tenure-track position

Wage: Salary scale for an assistant professor starts at \$99,377 (as of May 1, 2025).

Benefits package: The University of Ottawa provides a [complete benefits package](#), which includes long-term disability insurance, basic group life insurance, health insurance, University of Ottawa pension plan and optional life insurance, as well as reimbursement of eligible relocation expenses.

Location of work: School of Rehabilitation Sciences, University of Ottawa, 200 Lees Avenue, Ottawa ON K1S 5L5

Contact information: Dr. Matthieu Boisgontier, Director, School of Rehabilitation Sciences, Faculty of Health Sciences, Ottawa ON K1N 6N5. Email address: esr-rehab.dir@uottawa.ca.

Skills and requirements:

- PhD or equivalent. Postdoctoral experience an asset.
- Excellent research track record in Audiology or in a related field.
- Recognized expertise in environmental noise or associated problems, or in amplification and technologies to limit the impact of hearing loss.
- Experience in graduate-level teaching and training, with a strong track record in interdisciplinary collaboration.
- Excellent communication skills in French, as Audiology courses are taught exclusively in French. Passive knowledge of English. Bilingualism in French-English will be an asset.
- Admissibility to the College of Audiologists and Speech-Language Pathologists of Ontario (CASLPO), or another Canadian provincial regulatory body in the field of audiology.

Application deadline: September 30, 2025.

Application: Candidates should include the following in their application:

- A cover letter, including a statement on the level of bilingualism (French and English);

- An up-to-date curriculum vitae (please include any personal circumstances and/or career interruptions such as parental or sick leaves that may have impacted your research trajectory; these will be taken into consideration in the selection process);
- The names of three people who may be contacted by the University for letters of reference.

More information regarding [Academic Careers can be found online](#). [Apply online](#) through the University of Ottawa Careers portal.

The University of Ottawa is committed to ensuring equity, diversity and inclusion in the scholarly and leadership environments of our students, staff and faculty. We strongly encourage applications from Indigenous Peoples in Canada, visible minority members (racialized persons), persons with disabilities, women and all qualified applicants with the skills and knowledge to productively engage with equitable, diverse and inclusive communities. Applicants who wish to be considered as a member of one or more designated groups should complete the confidential Self-Identification Questionnaire when they apply.

In accordance with government policy, all qualified candidates are invited to apply; however, preference will be given to Canadians and permanent residents. When submitting your application, please indicate if you are legally entitled to work in Canada.

The University of Ottawa provides accommodations for applicants with disabilities throughout the recruitment process. If you are invited to proceed in the selection process, please notify us of any accommodations that you require by emailing the Office of the Vice-Provost, Faculty Relations, at vra.affairesprofessorales@uOttawa.ca. Any information you send us will be handled respectfully and in complete confidence.

The University of Ottawa is proud of its more than 175-year tradition of bilingualism. Through its Official Languages and Bilingualism Institute, the University provides second-language training to staff members and their spouses.

La Faculté des sciences de la santé de l'Université d'Ottawa sollicite des candidatures pour un poste menant à la permanence à son École des sciences de la réadaptation, avec des responsabilités d'enseignement en Audiologie.

L'Université d'Ottawa est reconnue sur la scène nationale et internationale comme étant un établissement d'enseignement de premier plan et la plus grande université bilingue (français-anglais) au monde. Située sur le territoire ancestral non cédé du peuple anichinabé-algonquin, en plein cœur du centre-ville d'Ottawa, elle contribue grandement à l'économie, à la culture et à la qualité de vie dans la capitale canadienne.)

Titre du poste : Professeure adjointe ou professeur adjoint

Fonctions : Les fonctions des membres du corps professoral incluent, dans des proportions diverses :

- l'enseignement;
- les activités savantes se manifestant par de la recherche;
- les services à la communauté universitaire;
- la supervision d'étudiants et étudiantes aux cycles supérieurs.

Modalités : Poste vacant menant à la permanence.

Salaire : Le salaire de base des professeures adjointes et professeurs adjoints est de 99 377 \$ (selon l'échelle salariale en vigueur au 1^{er} mai 2025).

Avantages sociaux : L'Université d'Ottawa [offre un régime d'avantages sociaux complet](#) comprenant une assurance invalidité prolongée, une assurance vie collective de base, une assurance-santé, un régime de retraite de l'Université d'Ottawa une assurance vie facultative, ainsi que le remboursement des frais de déménagement admissibles.

Lieu de travail : École des sciences de la réadaptation, Université d'Ottawa, 200 avenue Lees, Ottawa (Ontario) K1S 5L5

Personne-ressource : D^r Matthieu Boisgontier, Directeur, École des sciences de la réadaptation, Faculté des sciences de la santé, Ottawa (Ontario) K1N 6N5. Adresse de courriel : esr-rehab.dir@uottawa.ca

Compétences et exigences :

- Doctorat ou l'équivalent. Expérience postdoctorale un atout.
- Excellent dossier de recherche en Audiologie ou dans un domaine connexe.
- Expertise reconnue dans le domaine du bruit environnemental ou des problématiques associées, ou dans le domaine de l'amplification et des technologies de suppléance à l'audition.
- Expérience reconnue en enseignement et en formation aux cycles supérieurs, et solide expérience de la collaboration interdisciplinaire.
- Capacité de communiquer efficacement en français puisque les cours en Audiologie sont offerts uniquement en français. Connaissance passive de l'anglais. Bilinguisme français-anglais serait un atout.
- Répond aux exigences d'admission à l'Ordre des Audiologistes et Orthophonistes de l'Ontario (OOAO), ou tout autre ordre professionnel dans le domaine d'une autre province canadienne.

Date limite : le 30 septembre 2025.

Dossier de candidature : Les candidatures doivent inclure les éléments suivants:

- Une lettre de motivation, comprenant une déclaration sur le niveau de bilinguisme (français et anglais);
- Un curriculum vitae à jour (veuillez indiquer toute circonstance personnelle et/ou interruption de carrière, telle qu'un congé parental ou un congé de maladie, qui pourrait avoir eu un impact sur votre trajectoire de recherche; ces éléments seront pris en considération dans le processus de sélection);
- Les noms de personnes référence qui seront possiblement contactées par l'Université pour des lettres de recommandation.

[Découvrez nos possibilités de carrière.](#) [Posez votre candidature en ligne](#) dans le portail des carrières de l'Université d'Ottawa.

L'Université d'Ottawa s'est engagée à offrir à sa communauté universitaire un milieu de leadership et de savoir qui prône l'équité, la diversité et l'inclusion. Nous encourageons donc vivement les Autochtones du Canada, les membres de minorités visibles (personnes racisées), les personnes en situation de handicap et les femmes, au même titre que toutes les personnes qualifiées possédant les compétences et les connaissances nécessaires pour travailler de manière constructive avec des communautés où règnent l'équité, la diversité et l'inclusion, à poser leur candidature. Les personnes qui appartiennent à au moins un de ces groupes sont invitées à remplir le questionnaire confidentiel d'auto-identification lorsqu'elles soumettent leur dossier.

Conformément aux exigences gouvernementales, toutes les personnes qualifiées sont invitées à poser leur candidature; la priorité sera toutefois accordée à celles qui ont la citoyenneté canadienne ou la résidence permanente. Au moment de soumettre votre candidature, veuillez préciser si vous avez l'autorisation de travailler au Canada.

Tout au long du processus de recrutement, l'Université d'Ottawa offrira des mesures d'adaptation aux personnes candidates ayant un handicap. Si nous vous invitons à poursuivre les étapes du processus de sélection, veuillez nous aviser de toute mesure d'adaptation dont vous avez besoin en écrivant au Cabinet du vice-provost aux affaires professorales à vra.affairesprofessorales@uOttawa.ca. Les renseignements communiqués seront traités avec respect et en toute confidentialité.

L'Université d'Ottawa est fière de sa tradition de bilinguisme, vieille de plus de 175 ans. Par l'entremise de son Institut des langues officielles et du bilinguisme, elle offre aux membres de son personnel, ainsi qu'à leur conjointe ou conjoint, des cours de langue seconde.